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Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00277 1.1.1.4 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Redovisning av kommunalt partistöd för Liberalerna 
Borås 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Kommunalt partistöd 2021 till Liberalerna i Borås kan utbetalas.                       

Ärendet i sin helhet 
Liberalerna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 2020 har 
använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad                     

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Liberalerna i Borås  

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Liberalerna i Borås 
Ulf Olsson  
Kommunstyrelsens ordförande 

Svante Stomberg 
Stadsdirektör 

 

Nr 75
Redovisning av kommunalt partistöd för  
Liberalern Borås
2021-04-26 Dnr KS 2021-00277 1.1.1.4

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige
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Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00302 1.1.1.4 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Redovisning av kommunalt partistöd för 
Socialdemokraterna i Borås 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Kommunalt partistöd 2021 till Socialdemokraterna i Borås kan utbetalas.                       

Ärendet i sin helhet 
Socialdemokraterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2020 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad                     

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Socialdemokraterna i Borås
  

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Socialdemokraterna i Borås 
Ulf Olsson  
Kommunstyrelsens ordförande 

Svante Stomberg 
Stadsdirektör 

 

Nr 76
Redovisning av kommunalt partistöd för
Socialdemokraterna i Borås
2021-04-26 Dnr KS 2021-00302 1.1.1.4

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige
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Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00401 3.7.2.25 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut t.o.m. 31 december 2020 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.         

Sammanfattning 
 Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade.           

Ärendet i sin helhet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 

Nr 77
Rapportering av ej verkställda gynnande
biståndsbeslut t.o.m. 31 december 2020
2021-04-26 Dnr KS 2020-00401 3.7.2.25

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige



kommunfullmäktiges handlingar  |  20 maj 2021

B 3276

Borås Stad 
  Sida 

2(3) 
 

 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade. 

Som en yttersta konsekvens av lagändringen kan IVO ansöka hos Länsrätten 
om att den dömer ut särskild avgift till kommun som inte inom skälig tid 
tillhandahåller bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL eller 9 § LSS. 

IVO har kommit överens om att rapporteringen ska göras på ett enhetligt sätt 
över landet, genom e-socialtjänst. Det är ett webbaserat system för rapportering 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS. 

Kommunen har till IVO anmält en huvudrapportör som fungerar som 
kontaktperson gentemot IVO och sköter nyanmälan och ändringar av 
rapportörer. Det har också utsetts en rapportör per berörd förvaltning som 
sköter själva inrapporteringen av ej verkställda beslut till IVO. 

För att kunna följa ej verkställda beslut presenteras en graf över en längre 
period. 
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
t.o.m. den 31 december 2020 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt LSS 
t.o.m. den 31 december 2020   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Sociala omsorgsförvaltningen, son.diarium@boras.se 
2. Vård- och äldreförvaltningen, van.diarium@boras.se 
3. Individ- och familjeomsorgsförvaltningen, ifon.diarium@boras.se 
4. Stadsrevisionen, sre.diarium@boras.se 

Ylva Lengberg 
Kommunalråd 

   Ingegerd Eriksson 

   Avdelningschef 
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Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
t.o.m. den 31 december 2020 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt LSS 
t.o.m. den 31 december 2020   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Sociala omsorgsförvaltningen, son.diarium@boras.se 
2. Vård- och äldreförvaltningen, van.diarium@boras.se 
3. Individ- och familjeomsorgsförvaltningen, ifon.diarium@boras.se 
4. Stadsrevisionen, sre.diarium@boras.se 

Ylva Lengberg 
Kommunalråd 

   Ingegerd Eriksson 

   Avdelningschef 
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PROTOKOLLSANTECKNING  

 

KU2 - Ej verkställda gynnande biståndsbeslut år 2020 
 
Allianspartierna i Borås, Moderaterna och Kristdemokraterna, konstaterar att det fortfarande råder 
brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad. I rapporten som nu läggs fram till Kommunstyrelsen är 
det flera ärenden om bostad med särskild service för vuxna enligt LSS som ännu inte har kunnat 
genomföras p.g.a. brist på bostad. Det innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade 
uppdrag som är givet oss.  
  
Borås Stad betalade 2017 ut viten för ej verkställda beslut inom LSS om drygt 400 000 kronor, under 
2018 blev det ytterligare 200 000 kronor.  
  
Vi vill påtala att tillräckligt antal boendeplatser hade funnits i Borås om externa utförare hade tillåts 
erbjuda bostäder via LOV eller ramavtalsupphandling. Det är beklagligt att styret i staden (S, MP, C 
och L) inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen på boendeplatser. 
 
 
Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna   Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson  
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
Kvalitet och utveckling 
Tobias Tobrant 
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datum 

 

2021-03-23 
 
 
Stadsledningskansliet 
 

 
 

 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 
kap.1 § SoL t.o.m. den 31 december 2020 
 

Ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap.1 § SoL t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

Individ- och 
familjeomsorgsförvaltningen 

 X Kontaktfamilj 840 K 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 230 K 

  X Kontaktfamilj 96 M 

Sociala omsorgsnämnden  X Bostad med särskild 
service 

864 K 

  X Bostad med särskild 
service 

302 K 

  X Daglig sysselsättning 352 K 

  X Daglig sysselsättning 309 K 

  X Daglig sysselsättning 282 M 

  X Daglig sysselsättning 246 K 

  X Daglig sysselsättning 210 K 

Vård- och äldreförvaltningen  X Vård & omsorgsboende 568 K 

  X Vård & omsorgsboende 576 K 

  X Vård & omsorgsboende 483 K 

  X Vård & omsorgsboende 435 K 

  X Vård & omsorgsboende 331 K 

  X Vård & omsorgsboende 325 K 

Vård- och äldreförvaltningen  X Vård & omsorgsboende 281 K 
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Kvalitet och utveckling 
Tobias Tobrant 
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datum 

 

2021-03-23 
 
 
Stadsledningskansliet 
 

 
 

 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 
kap.1 § SoL t.o.m. den 31 december 2020 
 

Ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap.1 § SoL t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

Individ- och 
familjeomsorgsförvaltningen 

 X Kontaktfamilj 840 K 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 378 M 

  X Kontaktfamilj 230 K 

  X Kontaktfamilj 96 M 

Sociala omsorgsnämnden  X Bostad med särskild 
service 

864 K 

  X Bostad med särskild 
service 

302 K 

  X Daglig sysselsättning 352 K 

  X Daglig sysselsättning 309 K 

  X Daglig sysselsättning 282 M 

  X Daglig sysselsättning 246 K 

  X Daglig sysselsättning 210 K 

Vård- och äldreförvaltningen  X Vård & omsorgsboende 568 K 

  X Vård & omsorgsboende 576 K 

  X Vård & omsorgsboende 483 K 

  X Vård & omsorgsboende 435 K 

  X Vård & omsorgsboende 331 K 

  X Vård & omsorgsboende 325 K 

Vård- och äldreförvaltningen  X Vård & omsorgsboende 281 K 
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Ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap.1 § SoL t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

  X Vård & omsorgsboende 273 K 

  X Vård & omsorgsboende 261 K 

  X Vård & omsorgsboende 258 K 

  X Vård & omsorgsboende 248 K 

  X Vård & omsorgsboende 240 K 

  X Vård & omsorgsboende 237 K 

  X Vård & omsorgsboende 223 M 

  X Vård & omsorgsboende 197 M 

  X Vård & omsorgsboende 189 K 

  X Vård & omsorgsboende 183 K 

  X Vård & omsorgsboende 178 K 

  X Vård & omsorgsboende 177 K 

  X Vård & omsorgsboende 170 K 

  X Vård & omsorgsboende 146 M 

  X Vård & omsorgsboende 122 K 

  X FB 91 K 

  X Avlösning i hemmet 209 M 

3 (4) 
 

Analys 

Individ- och familjeomsorgsförvaltningen 
Individ- och familjeomsorgsförvaltningen hade den 31 december 2020 sex ej 
verkställda gynnande beslut, samtliga gällande kontaktfamiljer. Beslutet med längst 
väntetid, 840 dagar, är till ett tidigare familjehemsplacerat barn, vilket nu övergått till 
en vårdnadsöverflyttning.  
 
Detta barn har väntat i över två år på en kontaktfamilj. Trots stora ansträngningar har 
man inte lyckats hitta en lämplig. Både kontaktfamiljen samt barnets vårdnadshavare 
har tackat nej vid flera tillfällen till förslag. Efter en nyligen genomförd utredning 
gällande barnets behov av insats så kommer arbetet med att söka efter resurser i 
familjens egna nätverk att intensifieras. 
 
I ett av fallen gällande en pojke som beviljats kontaktfamiljsinsats, så har han så 
speciella behov att det kräver en särskilt god matchning av uppdragstagare vilket gjort 
att det tagit lång tid. I det andra fallet så har barnets familj tackat nej till föreslagen 
kontaktfamilj och Familjehemsenheten fortsätter att söka efter annan lämplig resurs. 
 
När det gäller familjen med tre syskon som har väntat över ett år på kontaktfamilj, så 
hade Familjehemsenheten intentionen att finna två kontaktfamiljer så att två av 
syskonen kunde vara tillsammans, men de har inte funnit några lämpliga 
uppdragstagare. Nu söker de tre olika kontaktfamiljer istället för att underlätta 
matchningen. 
 
Sociala omsorgsnämnden 
Socialpsykiatri 
Bostad med särskild service enligt SoL 
Under fjärde kvartalet 2020 rapporterades två beslut om bostad med särskild service 
som ej verkställda. 
 
Besluten är förhandsbesked där de enskilda för närvarande bor i bostad med särskild 
service i annan kommun, men önskar flytta till Borås Stad.  
 
Daglig Sysselsättning 
Den 25 mars 2020 stängde samtliga av Borås Stads dagliga sysselsättning som en 
åtgärd för att minska smittspridningen av Covid-19. Verksamheterna har under 
hösten 2020 gradvis öppnat upp, men utifrån risk för smittspridning har 
verksamheterna tillfälligt minskat sin kapacitet. Brukare väljer även i större 
utsträckning att utifrån rädsla för smitta att stanna hemma ifrån verksamheten. Under 
det fjärde kvartalet 2020 rapporterades fem beslut om daglig sysselsättning enligt SoL 
som ej verkställda. 
 

Vård- och äldreförvaltningen 
Vård- och äldreförvaltningen, Borås Stad, har 23 beslut som inte verkställts inom tre 
månader, vilket är 11 mindre än föregående period (34). Av dessa gäller 21 beslut insatsen 
vård- och om-sorgsboende, ett förenklad hemtjänst (digitalt stöd) och ett avlösning i 
hemmet.  
 
Antalet ej verkställda beslut på vård- och omsorgsboende är åtta färre än föregående 
kvartal, det är viktigt att känna till att alla har erbjudits en plats inom tre månader. 
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Analys 

Individ- och familjeomsorgsförvaltningen 
Individ- och familjeomsorgsförvaltningen hade den 31 december 2020 sex ej 
verkställda gynnande beslut, samtliga gällande kontaktfamiljer. Beslutet med längst 
väntetid, 840 dagar, är till ett tidigare familjehemsplacerat barn, vilket nu övergått till 
en vårdnadsöverflyttning.  
 
Detta barn har väntat i över två år på en kontaktfamilj. Trots stora ansträngningar har 
man inte lyckats hitta en lämplig. Både kontaktfamiljen samt barnets vårdnadshavare 
har tackat nej vid flera tillfällen till förslag. Efter en nyligen genomförd utredning 
gällande barnets behov av insats så kommer arbetet med att söka efter resurser i 
familjens egna nätverk att intensifieras. 
 
I ett av fallen gällande en pojke som beviljats kontaktfamiljsinsats, så har han så 
speciella behov att det kräver en särskilt god matchning av uppdragstagare vilket gjort 
att det tagit lång tid. I det andra fallet så har barnets familj tackat nej till föreslagen 
kontaktfamilj och Familjehemsenheten fortsätter att söka efter annan lämplig resurs. 
 
När det gäller familjen med tre syskon som har väntat över ett år på kontaktfamilj, så 
hade Familjehemsenheten intentionen att finna två kontaktfamiljer så att två av 
syskonen kunde vara tillsammans, men de har inte funnit några lämpliga 
uppdragstagare. Nu söker de tre olika kontaktfamiljer istället för att underlätta 
matchningen. 
 
Sociala omsorgsnämnden 
Socialpsykiatri 
Bostad med särskild service enligt SoL 
Under fjärde kvartalet 2020 rapporterades två beslut om bostad med särskild service 
som ej verkställda. 
 
Besluten är förhandsbesked där de enskilda för närvarande bor i bostad med särskild 
service i annan kommun, men önskar flytta till Borås Stad.  
 
Daglig Sysselsättning 
Den 25 mars 2020 stängde samtliga av Borås Stads dagliga sysselsättning som en 
åtgärd för att minska smittspridningen av Covid-19. Verksamheterna har under 
hösten 2020 gradvis öppnat upp, men utifrån risk för smittspridning har 
verksamheterna tillfälligt minskat sin kapacitet. Brukare väljer även i större 
utsträckning att utifrån rädsla för smitta att stanna hemma ifrån verksamheten. Under 
det fjärde kvartalet 2020 rapporterades fem beslut om daglig sysselsättning enligt SoL 
som ej verkställda. 
 

Vård- och äldreförvaltningen 
Vård- och äldreförvaltningen, Borås Stad, har 23 beslut som inte verkställts inom tre 
månader, vilket är 11 mindre än föregående period (34). Av dessa gäller 21 beslut insatsen 
vård- och om-sorgsboende, ett förenklad hemtjänst (digitalt stöd) och ett avlösning i 
hemmet.  
 
Antalet ej verkställda beslut på vård- och omsorgsboende är åtta färre än föregående 
kvartal, det är viktigt att känna till att alla har erbjudits en plats inom tre månader. 
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Anledningen till att besluten inte har blivit verkställda handlar om att den enskilde tackar 
nej till erbjuden plats av olika anledningar, nedan beskrivna inom tre olika kategorier:  
 
Främsta anledningen till att ett beslut inte verkställs är att brukare och/eller anhöriga har 
specifika önskemål om ett särskilt boende. Under 2019 och in på 2020 har det varit hög 
beläggning på boendena, viket gjort det svårare att vid första erbjudandet tillmötesgå de 
personer som endast hade ett specifikt önskemål. För de som angett flera bo-
endealternativ har det varit enklare att tillmötesgå. Boendeplaneringen, som ansvarar för 
att förmedla lediga lägenheter, ser tydliga mönster i önskemålen. Vissa boen-
den/områden har högre efterfrågan medan andra har mycket liten efterfrågan.  
 
Brukaren och/eller anhöriga anser att det trots allt fungerar bra med hemtjänst/andra 
insatser och vill avvakta flytt till vård- och omsorgsboende trots sitt bifallsbeslut på bo-
ende. Dessa står då kvar i kön och rapporteras som ej verkställt (kommunen har dock 
gjort vad som åligger dem då erbjudandet om plats skett inom tre månader). I dessa fall 
söker biståndshandläggaren regelbundet upp brukarna och undersöker hur vårdbehovet 
ser ut och för även i förekommande fall dialogen om ett återtagande av ansökan.  
 
En tredje grupp har tillkommit sedan covid-19 började spridas i samhället under våren 
och det är personer som tackar nej till erbjudande på grund av oro att bli smittade eller 
med anledning av att inte få ta emot besök av anhöriga efter inflytt till boendet. Det 
omvända finns också och det är brukare/anhöriga som tackar nej på grund av egen för-
kylning (orkar/kan inte titta på erbjuden plats alternativt vill avvakta med att flytta tills de 
är friska). Inom denna kategori finns även det icke verkställda beslutet om avlösning i 
hemmet.  
 
Personen som beviljats förenklad handläggning i form av digitalt stöd har tackat nej på 
grund av en pågående flytt. Personen vill själv kontakta ansvariga för digitalt stöd när hen 
kommit tillrätta i sin nya bostad.  
 
Inom kvartalet 4 har två icke verkställda beslut om kontaktperson återtagits och ersatts 
med annan insats som matchar behoven bättre.  

 

 

 
 
 
 
Kvalitet och utveckling 
Tobias Tobrant 
 

 
Sida 
1(4) 

 
 
datum 

 

2021-03-23 
 
Stadsledningskansliet 
 

 
 

 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § 
LSS t.o.m. den 31 december 2020 
 

Ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § LSS t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

Sociala omsorgsnämnden  X Daglig verksamhet 1030 M 

  X Daglig verksamhet 790 M 

  X Daglig verksamhet 773 M 

  X Daglig verksamhet 807 K 

  X Daglig verksamhet 776 K 

  X Daglig verksamhet 878 M 

  X Daglig verksamhet 460 M 

  X Daglig verksamhet 395 K 

  X Daglig verksamhet 367 K 

  X Daglig verksamhet 420 K 

  X Daglig verksamhet 430 M 

  X Daglig verksamhet 311 K 

  X Daglig verksamhet 357 K 

  X Daglig verksamhet 318 K 

  X Daglig verksamhet 287 K 

  X Daglig verksamhet 276 M 

  X Daglig verksamhet 471 M 

  X Daglig verksamhet 290 M 

  X Daglig verksamhet 335 K 

  X Daglig verksamhet 346 M 

Sociala omsorgsnämnden  X Daglig verksamhet 451 K 
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Kvalitet och utveckling 
Tobias Tobrant 
 

 
Sida 
1(4) 

 
 
datum 

 

2021-03-23 
 
Stadsledningskansliet 
 

 
 

 
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § 
LSS t.o.m. den 31 december 2020 
 

Ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § LSS t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

Sociala omsorgsnämnden  X Daglig verksamhet 1030 M 

  X Daglig verksamhet 790 M 

  X Daglig verksamhet 773 M 

  X Daglig verksamhet 807 K 

  X Daglig verksamhet 776 K 

  X Daglig verksamhet 878 M 

  X Daglig verksamhet 460 M 

  X Daglig verksamhet 395 K 

  X Daglig verksamhet 367 K 

  X Daglig verksamhet 420 K 

  X Daglig verksamhet 430 M 

  X Daglig verksamhet 311 K 

  X Daglig verksamhet 357 K 

  X Daglig verksamhet 318 K 

  X Daglig verksamhet 287 K 

  X Daglig verksamhet 276 M 

  X Daglig verksamhet 471 M 

  X Daglig verksamhet 290 M 

  X Daglig verksamhet 335 K 

  X Daglig verksamhet 346 M 

Sociala omsorgsnämnden  X Daglig verksamhet 451 K 
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Ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § LSS t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

  X Daglig verksamhet 311 M 

  X Daglig verksamhet 248 M 

  X Daglig verksamhet 199 M 

  X Daglig verksamhet 329 M 

  X Daglig verksamhet 318 M 

  X Daglig verksamhet 247 M 

  X Daglig verksamhet 196 M 

  X Daglig verksamhet 267 M 

  X Daglig verksamhet 196 M 

  X Daglig verksamhet 190 M 

  X Daglig verksamhet 205 K 

  X Daglig verksamhet 385 M 

  X Daglig verksamhet 197 M 

  X Daglig verksamhet 342 M 

  X Ledsagning 346 M 
 

  X Ledsagning 307 M 

  X Ledsagning 310 K 

  X Kontaktperson 743 M 

  X Kontaktperson 735 M 

  X Kontaktperson 822 K 

  X Kontaktperson 441 M 

  X Kontaktperson 418 M 

  X Kontaktperson 305 M 

      

      

Sociala omsorgsnämnden  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

2418 M 
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Ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § LSS t.o.m. den 31 december 2020 

Nämnd 

Inga ej 
verkställda 
beslut 

Ej 
verkställda 
beslut Typ av insats 

Antal dagar 
sedan 
beslut 

Man/ 
kvinna 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

1792 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

1303 K 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

1332 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

1056 K 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

784 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

762 K 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

769 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

398 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

294 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

190 M 

  X Bostad med särskild 
service för vuxna 

225 M 

  X Bostad med särskild 
service för barn 

752 M 

  X Korttidsvistelse 828 M 

  X Korttidsvistelse 471 K 

  X Korttidsvistelse 565 M 

  X Korttidsvistelse 280 K 

  X Korttidsvistelse 184 M 

  X Avlösarservice 274 M 

  X Avlösarservice 471 K 
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Analys 

Sociala omsorgsnämnden 
Funktionshinderverksamhet 
Daglig verksamhet enligt LSS 
Den 25 mars 2020 stängde samtliga av Borås Stads dagliga verksamheter som en 
åtgärd för att minska smittspridningen av Covid-19. Verksamheterna har under 
hösten 2020 gradvis öppnat upp, men utifrån risk för smittspridning har 
verksamheterna tillfälligt minskat sin kapacitet. Brukare väljer även i större 
utsträckning att utifrån rädsla för smitta att stanna hemma ifrån verksamheten. Under 
det fjärde kvartalet 2020 rapporterades 35 beslut om Daglig verksamhet enligt LSS 
som ej verkställda. 
 
Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades 12 beslut om bostad med särskild 
service för vuxna eller annan särskilt anpassad bostad för vuxna som ej verkställda.  
 
Samtliga av de ännu ej verkställda besluten beror på brist på anpassade gruppbostäder 
enligt LSS inom Borås Stad.  
 
Bostad med särskild service för barn och ungdomar enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades ett beslut om bostad med särskild 
service för barn och ungdomar som ej verkställt. Dröjsmålet beror på att Borås Stad i 
först i slutet av rapporteringsperioden öppnat denna typ av boende. Brukarens 
specifika behov medför dock att inskolningen på aktuellt boende beräknas ta mycket 
lång tid. Brukaren har i avvaktan andra insatser ifrån sociala omsorgsförvaltningen 
samt ifrån försäkringskassan.  
 
 
Korttidsvistelse enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades fem beslut om korttidsvistelse 
som ej verkställt. I ett ärende medför den enskildes mycket specifika behovsbild att 
insatsen endast delvis kan verkställas, en av brukarna har själv valt att avstå insatsen 
för närvarande och en av brukarna befinner sig utomlands på obestämd tid. 
 
Avlösarservice enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades två beslut av avlösarservice enligt 
LSS som ej verkställda. Svårigheten att verkställa dessa beslut beror på matchningen 
mellan brukare och insats. 
 
Ledsagning enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades tre beslut om ledsagning som ej 
verkställda. De enskilda tackat nej till föreslagen ledsagare eller så har lämplig 
uppdragstagare ej kunnat hittas. 
 
Kontaktperson enligt LSS 
Vid utgången av fjärde kvartalet 2020 rapporterades sex beslut om kontaktperson 
enligt LSS som ej verkställda. Svårigheten att verkställa besluten beror på 
matchningen mellan brukare och kontaktperson, eller att den enskilde önskat få 
avvakta med verkställighet av beslutet. 
 

 

 

Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post 
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl 

 

 

Johannes Olsson 
Handläggare 
033 358487 

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(2) 

Datum 
2021-04-26 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00309 3.1.2.2 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Försäljning av Knapen 1, utmed Ynglingagatan på 
Norrmalm 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Kommunen säljer fastigheten Knapen 1 för 18 000 000 kronor till Peab 
Markutveckling AB.     

Protokollsanteckningar 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.        

Ärendet i sin helhet 
Ett köpeavtal har upprättats med Peab Markutveckling AB om försäljning av 
fastigheten Knapen 1 på Norrmalm. Köpeskillingen utgör 18 000 000 kronor.  

Överlåtelsen har föregåtts av ett markanvisningsavtal och planläggning. 
Detaljplanen, som fick laga kraft 2019, medger byggrätter för tre flerbostadshus 
som bedöms inrymma cirka 60 lägenheter.  

Köpeavtalet reglerar, utöver överlåtelsen, bland annat att köparen ska utföra 
och bekosta byggnation av en gångstig med trappa inom naturmarken intill 
fastigheten samt bekosta flytt av en transformatorstation och allmänna 
underjordiska ledningar som ligger inom fastigheten. Överlåtelsen villkoras av 
att köparen senast 2022-02-28 påbörjar byggnation på fastigheten.           

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 
2. Översiktskarta   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Peab Markutveckling AB 
2. Tekniska förvaltningen 
3. Borås Elnät AB 
 
Kerstin Hermansson 
Kommunalråd 

   Elisabeth Eickhoff 

Borås Stad 
  Sida 

2(2) 
 

 

   Avdelningschef 
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Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post 
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl 

 

 

Johannes Olsson 
Handläggare 
033 358487 

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(2) 

Datum 
2021-04-26 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00309 3.1.2.2 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Försäljning av Knapen 1, utmed Ynglingagatan på 
Norrmalm 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Kommunen säljer fastigheten Knapen 1 för 18 000 000 kronor till Peab 
Markutveckling AB.     

Protokollsanteckningar 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.        

Ärendet i sin helhet 
Ett köpeavtal har upprättats med Peab Markutveckling AB om försäljning av 
fastigheten Knapen 1 på Norrmalm. Köpeskillingen utgör 18 000 000 kronor.  

Överlåtelsen har föregåtts av ett markanvisningsavtal och planläggning. 
Detaljplanen, som fick laga kraft 2019, medger byggrätter för tre flerbostadshus 
som bedöms inrymma cirka 60 lägenheter.  

Köpeavtalet reglerar, utöver överlåtelsen, bland annat att köparen ska utföra 
och bekosta byggnation av en gångstig med trappa inom naturmarken intill 
fastigheten samt bekosta flytt av en transformatorstation och allmänna 
underjordiska ledningar som ligger inom fastigheten. Överlåtelsen villkoras av 
att köparen senast 2022-02-28 påbörjar byggnation på fastigheten.           

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 
2. Översiktskarta   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Peab Markutveckling AB 
2. Tekniska förvaltningen 
3. Borås Elnät AB 
 
Kerstin Hermansson 
Kommunalråd 

   Elisabeth Eickhoff 

Nr 78
Försäljning av Knapen 1, utmed Ynglingagatan på 
Norrmalm
2021-04-26 Dnr KS 2021-00309 3.1.2.2

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

Borås Stad 
  Sida 

2(2) 
 

 

   Avdelningschef 
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M1 Försäljning av Knapen 1,  
utmed Yngligagatan på Norrmalm 
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Kommunstyrelsen  
2021-04-26 

M1 Försäljning av Knapen 1,  
utmed Yngligagatan på Norrmalm 

 
 Protokollsanteckning   Kommunstyrelsen 

  2021-04-26 
 

 

PROTOKOLLSANTECKNING  

M1 Försäljning av Knapen 1, utmed Ynglingagatan på Norrmalm 
 
Under framtagandet av detaljplanen för Norrmalm 1:1 Ynglingagatan har Kristdemokraterna 
ifrågasatt den höga grad av förtätning som detaljplanen medger. När detaljplanen skulle antas av 
Samhällsbyggnadsnämnden valde vi att yrka på avslag. 
 
Nu har detaljplanen blivit antagen och vunnit laga kraft. Vi kommer därför att rösta för liggande 
förslag om försäljning av fastigheten Knapen 1. Vi väljer att befästa de invändningar som vi har 
framfört mot detaljplanen genom den här protokollsanteckningen. 
  
 
 
 
Kristdemokraterna  
 
Niklas Arvidsson  
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Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post 
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl 

 

 

Roger Kardell 
Handläggare 
033 357040 

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(2) 

Datum 
2021-04-26 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00128 3.6.1.3 

  

 Kommunfullmäktige 

 

 

 

 
 

Arbetsstipendium inom kultur 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Ett nytt Kulturstipendium inom Kulturnämndens ansvarsområde instiftas i 
enlighet med bifogat reglemente. Kulturnämndens befintliga stipendium 
namnändras till ”Reglemente för utdelning av Borås Stads 
utbildningsstipendium inom kultur”.           

Ärendet i sin helhet 
Kulturnämnden föreslår Kommunfullmäktige att instifta ett nytt 
kulturstipendium som årligen ska utlysas möjliga för personer folkbokförda i 
Borås Stad att ansöka om för konstnärlig utveckling inom litteratur, 
folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film och rörlig bild, musik, 
textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum och kulturarv. 
Stipendiets storlek föreslås uppgå till 25 000 kr och kan utdelas till en person 
eller grupp av personer, folkbokförda i Borås. Som en följd av att ett nytt 
stipendium instiftas så föreslås Kommunfullmäktige ändra namnet på 
Kulturnämndens befintliga stipendium till ”Reglemente för utdelning av Borås 
Stads utbildningsstipendium inom kultur” Förslag på justerat reglemente 
bifogas.   

Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 
2. Kulturnämndens beslut 
3. Nytt ”Reglemente för utdelning av Borås Stads arbetsstipendium inom kultur 
samt för utdelning av kulturbelöning” 
4. Namnändrat ”Reglemente för utdelning av Borås Stads 
utbildningsstipendium inom kultur” 
5. Länk till befintligt reglemente 
https://www.boras.se/download/18.82f0a312665003f0d800043631/13903553
34266/Reglemente%20för%20utdelning%20av%20Borås%20Stads%20kulturst
ipendier%20095-7%20.pdf      
 
 
   

Nr 79
Arbetsstipendium inom kultur
2021-04-26 Dnr KS 2021-00128 3.6.1.3

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige
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Borås Stad 
  Sida 

2(2) 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Kulturnämnden 
 
 
Anna Svalander 
Kommunalråd 

   Magnus Widén 

   Ekonomichef 
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 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
Reglemente för utdelning av Borås Stads  
arbetsstipendium inom kultur samt för utdelning av 
kulturbelöning  
 
§ 1 

Arbetsstipendium inom kultur kan beviljas för konstnärlig utveckling inom litteratur, 
fotografi, konst, folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film och rörlig 
bild, musik, textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum och 
kulturarv. 
 
§ 2 

Villkor för beviljande av arbetsstipendium är att sökande ska vara folkbokförd i Borås 
Stad samt ha sin kulturella verksamhet förlagd till Borås.  

Stipendium kan inte tilldelas den som haft eller har sin huvudsakliga anställning 
inom kulturförvaltningen i Borås Stad.  

Stipendium kan endast tilldelas en gång per person eller grupp av personer.  

Stipendium delas endast ut till en person eller en grupp per tillfälle.   

§ 3 

Stipendiets storlek beslutas varje år av Kulturnämnden.  

§ 4 

Kulturnämnden fungerar som stipendienämnd för utdelning av Borås Stads 
arbetsstipendium inom kultur.  

Kulturnämnden ansvarar för att information om stipendiet och tid för ansökan 
meddelas i ortspress och på Borås Stads hemsida.    

Innan beslut fattas ska Kulturnämnden inhämta yttrande från den eller de som har 
sakkunskap inom verksamhetsområdet.  

§ 5 

Kulturnämnden har möjlighet att tilldela en kulturbelöning till den eller de som 
genom sin konstnärliga eller kulturella gärning berikat kulturlivet i Borås Stad, 
huvudsakligen på ideell grund. Beslut om kulturbelöning fattas efter inkomna förslag 
från Kulturnämnden eller allmänheten.   
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 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
§ 6 

Detta reglemente träder i kraft så snart vederbörliga beslut fattats. 

 
Fastställt av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Reviderat av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
 
Gäller från och med: 20XX-XX-XX 
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 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
Reglemente för utdelning av Borås Stads  
utbildningsstipendium inom kultur  
§ 1 

Utbildningsstipendium inom kultur kan beviljas för konstnärlig utveckling inom 
litteratur, konst, fotografi, folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film 
och rörlig bild, musik, textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum 
och kulturarv. 

§ 2 

Villkor för beviljande av stipendium ska vara att sökande är eller har varit 
folkbokförd i Borås Stad.  

Företräde ska i allmänhet lämnas till ungdomar som på högskolenivå har för avsikt 
att fördjupa/komplettera sina studier inom sitt ämnesområde. Det möter dock inga 
hinder att bevilja stipendium till den som redan huvudsakligen genomgått utbildning 
och med stipendiets hjälp kan uppnå ytterligare resultat inom sitt 
verksamhetsområde genom vidare studier.  

Stipendium kan endast tilldelas en gång per person.  

Stipendium delas endast ut till en sökande per år 

§ 3 

Stipendiets storlek beslutas varje år av Kulturnämnden.  

§ 4 

Kulturnämnden fungerar som stipendienämnd för utdelning av Borås Stads 
utbildningsstipendium.  

Kulturnämnden ansvarar för att information om stipendiet och tid för ansökan 
meddelas i ortspress och på Borås Stads hemsida.    

Innan beslut fattas ska Kulturnämnden inhämta yttrande från den eller de som har 
sakkunskap inom verksamhetsområdet.  

§ 5 

Detta reglemente träder i kraft så snart vederbörliga beslut fattats. 

 
Fastställt av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Reviderat av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Gäller från och med: 20XX-XX-XX 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(2) 

Sammanträdesdatum 
2021-01-25 

 
 

Kulturnämnden  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 10 Dnr KUN 2020-00136 3.6.1.3 

Arbetsstipendium inom kultur  

Kulturnämndens beslut 
Kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige instifta ett nytt 
kulturstipendium som årligen ska utlysas möjliga för personer folkbokförda i 
Borås Stad att ansöka om för konstnärlig utveckling inom litteratur, 
folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film och rörlig bild, musik, 
textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum och kulturarv. 
Förslag på reglemente bifogas. Stipendiets storlek ska uppgå till 25 000 kr och 
kan utdelas till maximalt en person eller en grupp av personer, folkbokförda i 
Borås. Som en följd av att ett nytt stipendium instiftas så föreslås 
Kommunfullmäktige ändra namnet på Kulturnämndens befintliga stipendium 
till Borås Stads utbildningsstipendium inom kultur. Förslag på justerat 
reglemente bifogas.     

Sammanfattning av ärendet 
I Borås finns många konstnärer och kulturarbetare. Som ett stöd till dessa 
föreslås att ett arbetsstipendium instiftas och som kan sökas av personer 
folkbokförda i Borås Stad. Ett arbetsstipendium kan användas till att närmare 
utveckla eller utforska ett konstnärligt tema eller projekt. Kulturnämndens 
redan befintliga stipendium är i första hand avsett för högre utbildning inom 
konst- och kulturområdet och kan inte delas ut för konstnärligt arbete. Ett 
arbetsstipendium skulle därför komplettera kulturnämndens övriga stöd. 
 
Som en följd av och för att förtydliga att ett nytt stipendium instiftas så bör 
namnet på Kulturnämndens redan befintliga stipendium ändras till Borås Stads 
utbildningsstipendium inom kultur. Två separata reglementen kommer att 
upprättas: Ett för arbetsstipendium inom kultur och kulturbelöning samt ett för 
utbildningsstipendium.  

Beslutsunderlag 
1. Reglemente arbetsstipendium och kulturbelöning 
2. Reglemente för utdelning av utbildningsstipendium   

 
 
 
Vid protokollet 

 
Evelina Lövnord  Eva-Lotta Franzén 
Nämndsekreterare                       Kulturchef   
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 
2021-01-25 

 
 

Kulturnämnden  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 10 Dnr KUN 2020-00136 3.6.1.3 

Arbetsstipendium inom kultur  

Kulturnämndens beslut 
Kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige instifta ett nytt 
kulturstipendium som årligen ska utlysas möjliga för personer folkbokförda i 
Borås Stad att ansöka om för konstnärlig utveckling inom litteratur, 
folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film och rörlig bild, musik, 
textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum och kulturarv. 
Förslag på reglemente bifogas. Stipendiets storlek ska uppgå till 25 000 kr och 
kan utdelas till maximalt en person eller en grupp av personer, folkbokförda i 
Borås. Som en följd av att ett nytt stipendium instiftas så föreslås 
Kommunfullmäktige ändra namnet på Kulturnämndens befintliga stipendium 
till Borås Stads utbildningsstipendium inom kultur. Förslag på justerat 
reglemente bifogas.     

Sammanfattning av ärendet 
I Borås finns många konstnärer och kulturarbetare. Som ett stöd till dessa 
föreslås att ett arbetsstipendium instiftas och som kan sökas av personer 
folkbokförda i Borås Stad. Ett arbetsstipendium kan användas till att närmare 
utveckla eller utforska ett konstnärligt tema eller projekt. Kulturnämndens 
redan befintliga stipendium är i första hand avsett för högre utbildning inom 
konst- och kulturområdet och kan inte delas ut för konstnärligt arbete. Ett 
arbetsstipendium skulle därför komplettera kulturnämndens övriga stöd. 
 
Som en följd av och för att förtydliga att ett nytt stipendium instiftas så bör 
namnet på Kulturnämndens redan befintliga stipendium ändras till Borås Stads 
utbildningsstipendium inom kultur. Två separata reglementen kommer att 
upprättas: Ett för arbetsstipendium inom kultur och kulturbelöning samt ett för 
utbildningsstipendium.  

Beslutsunderlag 
1. Reglemente arbetsstipendium och kulturbelöning 
2. Reglemente för utdelning av utbildningsstipendium   

 
 
 
Vid protokollet 

 
Evelina Lövnord  Eva-Lotta Franzén 
Nämndsekreterare                       Kulturchef   
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(2) 

Sammanträdesdatum 
2021-01-25 

 
 

Kulturnämnden  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Justeras 
 

Sara Andersson (S)  Lotta Löfgren Hjelm (M) 
Ordförande    
     
Justeringen tillkännagiven på Borås Stads anslagstavla den 29 januari 2021 

 
Evelina Lövnord    
Nämndsekreterare 

    
Rätt utdraget betygar 
   
Evelina Lövnord 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(2) 

Sammanträdesdatum 
2021-01-25 

 
 

Kulturnämnden  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Justeras 
 

Sara Andersson (S)  Lotta Löfgren Hjelm (M) 
Ordförande    
     
Justeringen tillkännagiven på Borås Stads anslagstavla den 29 januari 2021 

 
Evelina Lövnord    
Nämndsekreterare 

    
Rätt utdraget betygar 
   
Evelina Lövnord 
 

 
 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
Reglemente för utdelning av Borås Stads  
arbetsstipendium inom kultur samt för utdelning av 
kulturbelöning  
 
§ 1 

Arbetsstipendium inom kultur kan beviljas för konstnärlig utveckling inom litteratur, 
fotografi, konst, folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film och rörlig 
bild, musik, textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum och 
kulturarv. 
 
§ 2 

Villkor för beviljande av arbetsstipendium är att sökande ska vara folkbokförd i Borås 
Stad samt ha sin kulturella verksamhet förlagd till Borås.  

Stipendium kan inte tilldelas den som haft eller har sin huvudsakliga anställning 
inom kulturförvaltningen i Borås Stad.  

Stipendium kan endast tilldelas en gång per person eller grupp av personer.  

Stipendium delas endast ut till en person eller en grupp per tillfälle.   

§ 3 

Stipendiets storlek beslutas varje år av Kulturnämnden.  

§ 4 

Kulturnämnden fungerar som stipendienämnd för utdelning av Borås Stads 
arbetsstipendium inom kultur.  

Kulturnämnden ansvarar för att information om stipendiet och tid för ansökan 
meddelas i ortspress och på Borås Stads hemsida.    

Innan beslut fattas ska Kulturnämnden inhämta yttrande från den eller de som har 
sakkunskap inom verksamhetsområdet.  

§ 5 

Kulturnämnden har möjlighet att tilldela en kulturbelöning till den eller de som 
genom sin konstnärliga eller kulturella gärning berikat kulturlivet i Borås Stad, 
huvudsakligen på ideell grund. Beslut om kulturbelöning fattas efter inkomna förslag 
från Kulturnämnden eller allmänheten.   
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 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
§ 6 

Detta reglemente träder i kraft så snart vederbörliga beslut fattats. 

 
Fastställt av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Reviderat av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
 
Gäller från och med: 20XX-XX-XX 
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 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
§ 6 

Detta reglemente träder i kraft så snart vederbörliga beslut fattats. 

 
Fastställt av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Reviderat av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
 
Gäller från och med: 20XX-XX-XX 
 
 
 
 

 

 
 BORÅS STADS FÖRFATTNINGSSAMLING 
 

 
 
 
Reglemente för utdelning av Borås Stads  
utbildningsstipendium inom kultur  
§ 1 

Utbildningsstipendium inom kultur kan beviljas för konstnärlig utveckling inom 
litteratur, konst, fotografi, folkbildning, dans och teater och annan scenkonst, film 
och rörlig bild, musik, textil och mode, konsthantverk och hemslöjd samt museum 
och kulturarv. 

§ 2 

Villkor för beviljande av stipendium ska vara att sökande är eller har varit 
folkbokförd i Borås Stad.  

Företräde ska i allmänhet lämnas till ungdomar som på högskolenivå har för avsikt 
att fördjupa/komplettera sina studier inom sitt ämnesområde. Det möter dock inga 
hinder att bevilja stipendium till den som redan huvudsakligen genomgått utbildning 
och med stipendiets hjälp kan uppnå ytterligare resultat inom sitt 
verksamhetsområde genom vidare studier.  

Stipendium kan endast tilldelas en gång per person.  

Stipendium delas endast ut till en sökande per år 

§ 3 

Stipendiets storlek beslutas varje år av Kulturnämnden.  

§ 4 

Kulturnämnden fungerar som stipendienämnd för utdelning av Borås Stads 
utbildningsstipendium.  

Kulturnämnden ansvarar för att information om stipendiet och tid för ansökan 
meddelas i ortspress och på Borås Stads hemsida.    

Innan beslut fattas ska Kulturnämnden inhämta yttrande från den eller de som har 
sakkunskap inom verksamhetsområdet.  

§ 5 

Detta reglemente träder i kraft så snart vederbörliga beslut fattats. 

 
Fastställt av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Reviderat av Kommunfullmäktige: 20XX-XX-XX 
 
Gäller från och med: 20XX-XX-XX 
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Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post 
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl 

 

 

Magnus Widén 
Handläggare 
033 357142 

SVAR PÅ MOTION 
Sida 
1(3) 

Datum 
2021-04-12 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00716 1.1.1.1 

  

 Kommunfullmäktige 

 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Fullmäktige avslår motionen.    
 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) förslag, se bilaga. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet till förmån för sitt förslag, se bilaga.         
 
Protokollsanteckning 
Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 
får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 
minskade kostnad.  

Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter. 
Antalet inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar och att 
avveckla verksamheten skulle innebära ökade kostnader. Den kalkyl som 
lämnades inför fullmäktigebeslutet 2017 håller fortfarande.…           

 ….     

Ärendet i sin helhet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. 

Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 
för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 

Borås Stad 
  Sida 

2(3) 
 

 

minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen bidrar till att dels minska antalet transporter till Stadens 
verksamheter men också att ge ökade möjligheter att samarbeta med det lokala 
näringslivet. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. 

…. 

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 

Nr 80
Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen

2021-04-12 Dnr KS 2020-00716 1.1.1.1

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige
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minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen bidrar till att dels minska antalet transporter till Stadens 
verksamheter men också att ge ökade möjligheter att samarbeta med det lokala 
näringslivet. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. 

…. 

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
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Tom Andersson 
Kommunalråd 

   Magnus Widén 

   Ekonomichef 
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Tom Andersson 
Kommunalråd 

   Magnus Widén 

   Ekonomichef 

 

Borås Stad 
Kommunfullmäktige 

Motion 
2020-09-24 

AAvvvveecckkllaa  ddiissttrriibbuuttiioonnsscceennttrraalleenn  
 

Borås Kommunfullmäktige beslutade 2017 att införa en samordnad varudistribution i Borås Stad, 
som varit i drift sedan 2019-05-02.  

För att finansiera distributionscentralen erhåller Koncerninköp en provision från leverantörerna, 
vilket beräknas utifrån en procentsats av det totala levererade varuvärdet. För 
livsmedelsleveranserna betalar leverantörerna 9 procent i provision. Under det första avtalsåret har 
provisionen uppgått till 7,8 miljoner kronor.  

Parallellt med införandet av en distributionscentral upphandlades ett nytt avtal gällande livsmedel, 
där livsmedelspriserna steg med 18 procent. Efter avräkning av indexhöjningen är prisökningen cirka 
11 procent. Dock vill förespråkare peka på att klimatpåverkan och en omprioriterad upphandling mot 
ekologiska produkter har påverkat prishöjningen extraordinärt, varvid varför närmast samtliga 
nämnder redovisar underskott i sin budget inom livsmedelskostnader. 

Sverigedemokraterna utesluter inte att en prisökning skett genom att man valt att prioritera 
rabatterade priser på ekologiska produkter, produkter som generellt innebär ett kraftigt 
kostnadspåslag jämfört med ’vanliga’ produkter. I genomsnitt pekar vissa studier på en 66 procent 
kostnadspåslag i genomsnitt för den ekologiska produkten jämfört med det konventionellt odlade 
alternativet. Ett annat exempel är ekologisk mjölk, som har ett kostnadspåslag om 27 procent. Dock 
har den rabatt man valt att fokusera på, det vill säga ekologiska produkter, medfört att rabatter 
utgått på konventionella produkter. Prisskillnaden i slutändan blir därmed mindre, dock kvarstår det 
faktum att ekologiska produkter är dyrare. 

Vid jämförelser av livsmedelspriser mellan Borås och övriga Sjuhäradskommuner framkommer dock 
extraordinära skillnader, som inte kan förklaras med varma somrar (torka) eller andra externa 
faktorer.  

Vad som därmed kan konstateras är att det råder en förhöjd prisbild för Borås Stad, vid jämförelser 
av liknande produkter med andra kommuner. Det finns skäl att misstänka att det finns ett ytterligare 
kostnadspåslag i livsmedelspriserna för kommunen, som leverantör påfört för att bekosta den 
provision som distributionscentralen erhåller. Vid samtal med vissa av dessa leverantörer 
framkommer det att den minskade kostnaden för leverantörernas distributionskostnader inte uppgår 
till den provision som distributionscentralen ställer. Vilket i sin tur leder till att leverantörerna höjer 
priserna för att kostnadskompensera, för i slutändan låta avtalen bli kostnadsneutrala för dem. 

Ett annat argument som lyfts kring distributionscentralen är miljöaspekten, det vill säga att färre 
tunga transporter krävs för distribution av livsmedel. Även här har flertalet uppgifter bekräftat att 
den historiska distributionen kvarstått, då leverantörerna har andra kunder att leverera till. 
Miljöaspekten kan därmed, i bästa fall, anses vara måttlig positiv. 
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Borås Stad 
Kommunfullmäktige 

Motion 
2020-09-24 

 

 

Borås Stads verksamheter, däribland utbildning och omsorg, har inte kostnadskompenserats för de 
fördyrningar som distributionscentralen medfört. Detta har inneburit att verksamheterna varit 
tvungna att omfördela resurser från övrig verksamhet för att få en ekonomi i balans. Projektet med 
en distributionscentral har därigenom direkt påverkat den kvalité som Borås Stad kan erbjuda, det 
vill säga försämrad utbildning och omsorg. Detta är inte ett alternativ som Sverigedemokraterna kan 
ställa sig bakom. 

 

Sverigedemokraterna föreslår därför kommunfullmäktige besluta, 

 

Att avveckla Borås Stads distributionscentral. 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd   Ledamot, Kommunfullmäktige 

 

 

Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post 
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl 
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 Kommunfullmäktige 

 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen anses besvarad 

Kommunstyrelsen ges uppdraget ta fram en utvärdering av 
distributionscentralen som ska ge svar på om införandet av 
distributionscentralen hittills har motsvarat de förväntade nyttor 
beslutsunderlaget vid inriktningsbeslutet framhöll. 

Sammanfattning 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 
får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 
minskade kostnad.  

I det beslutsunderlag som låg till grund för inriktningsbeslutet om att etablera 
en distributionscentral angavs att antalet minskar antalet transporter till stadens 
verksamheter skulle minska. Antalet inköpsavtal som hanteras via 
Distributionscentralen ökar och att avveckla verksamheten skulle innebära 
ökade kostnader. Beslutsunderlaget förutspådde att den samordnade 
varudistributionen skulle bli självförsörjande över tid och att antalet småskaliga 
livsmedelsproducenter som kunde leverera till Borås Stad skulle öka. 
Kommunstyrelsen bedömer att det nu några år efter införandet skulle vara 
lämpligt att få en utvärdering av distributionscentralen, där de förväntade 
nyttorna i beslutsunderlaget för inriktningsbeslutet summeras mot det faktiska 
resultat. Den kalkyl som lämnades inför fullmäktigebeslutet 2017 håller 
fortfarande.…           

Ärendet i sin helhet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. 
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Borås Stads verksamheter, däribland utbildning och omsorg, har inte kostnadskompenserats för de 
fördyrningar som distributionscentralen medfört. Detta har inneburit att verksamheterna varit 
tvungna att omfördela resurser från övrig verksamhet för att få en ekonomi i balans. Projektet med 
en distributionscentral har därigenom direkt påverkat den kvalité som Borås Stad kan erbjuda, det 
vill säga försämrad utbildning och omsorg. Detta är inte ett alternativ som Sverigedemokraterna kan 
ställa sig bakom. 

 

Sverigedemokraterna föreslår därför kommunfullmäktige besluta, 

 

Att avveckla Borås Stads distributionscentral. 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd   Ledamot, Kommunfullmäktige 
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 Kommunfullmäktige 

 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen anses besvarad 

Kommunstyrelsen ges uppdraget ta fram en utvärdering av 
distributionscentralen som ska ge svar på om införandet av 
distributionscentralen hittills har motsvarat de förväntade nyttor 
beslutsunderlaget vid inriktningsbeslutet framhöll. 

Sammanfattning 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 
får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 
minskade kostnad.  

I det beslutsunderlag som låg till grund för inriktningsbeslutet om att etablera 
en distributionscentral angavs att antalet minskar antalet transporter till stadens 
verksamheter skulle minska. Antalet inköpsavtal som hanteras via 
Distributionscentralen ökar och att avveckla verksamheten skulle innebära 
ökade kostnader. Beslutsunderlaget förutspådde att den samordnade 
varudistributionen skulle bli självförsörjande över tid och att antalet småskaliga 
livsmedelsproducenter som kunde leverera till Borås Stad skulle öka. 
Kommunstyrelsen bedömer att det nu några år efter införandet skulle vara 
lämpligt att få en utvärdering av distributionscentralen, där de förväntade 
nyttorna i beslutsunderlaget för inriktningsbeslutet summeras mot det faktiska 
resultat. Den kalkyl som lämnades inför fullmäktigebeslutet 2017 håller 
fortfarande.…           

Ärendet i sin helhet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. 
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Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 
för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 
minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen bidrar till att dels minska antalet transporter till Stadens 
verksamheter men också att ge ökade möjligheter att samarbeta med det lokala 
näringslivet. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. 

Det är betydelsefullt att distributionscentralen utvärderas kontinuerligt och att 
den beräknade kalkylen till självförsörjning följs. Om det visar sig att 
distributionscentralen inte motsvarar förväntningarna ska konsekvenserna av en 
avveckling utvärderas och beslut om en alternativ lösning vara på plats innan 
avveckling sker.   

…. 
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Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 
för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 
minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen bidrar till att dels minska antalet transporter till Stadens 
verksamheter men också att ge ökade möjligheter att samarbeta med det lokala 
näringslivet. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. 

Det är betydelsefullt att distributionscentralen utvärderas kontinuerligt och att 
den beräknade kalkylen till självförsörjning följs. Om det visar sig att 
distributionscentralen inte motsvarar förväntningarna ska konsekvenserna av en 
avveckling utvärderas och beslut om en alternativ lösning vara på plats innan 
avveckling sker.   

…. 

Borås Stad 
  Sida 

3(3) 
 

 

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
2. Kommunstyrelsen 

 

Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
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 Kommunfullmäktige 

 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Fullmäktige bifaller motionen.            

Sammanfattning 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 
får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 
minskade kostnad.  

Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter, 
men det är inte kartlagt att den totala mängden transporter i Borås minskat då 
leverantörerna fortsatt har andra kunder än Borås Stad att leverera varor till. 
Miljöaspekten kan därmed, i bästa fall, anses vara måttlig positiv. 

Även om antal inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar så 
kvarstår problematiken om att leverantörernas behov om distribution till andra 
verksamheter kvarstår, varvid den provision som Borås Stad kräver i ersättning 
kommer att kostnadskompenseras genom ökade priser på varor.  

Ärendet i sin helhet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. 

Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 
för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 
minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
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införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter, 
men det är inte kartlagt att den totala mängden transporter i Borås minskat då 
leverantörerna fortsatt har andra kunder än Borås Stad att leverera varor till. 
Miljöaspekten kan därmed, i bästa fall, anses vara måttlig positiv. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet.  

Då ett nytt livsmedelsavtal sjösattes i närtid av införandet av 
distributionscentralen, är det svårt att kartlägga hur stor andel av de ökade 
kostnader som dels kan hänföras det nya livsmedelsavtalet, dels den 
kostnadsökning som uppstått från leverantörerna för att kunna få 
kostnadsneutrala avtal. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Dock är en jämförelse av Distributionscentralens kostnader irrelevant, då den 
faktiska merkostnaden som uppstår för Borås Stad är dold genom att dessa nu 
utgör del av bland annat livsmedelspriserna. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Även om antal inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar så 
kvarstår problematiken om att leverantörernas behov om distribution till andra 
verksamheter kvarstår, varvid den provision som Borås Stad kräver i ersättning 
kommer att kostnadskompenseras genom ökade priser på varor.  

Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. Ett rimligare 
tillvägagångssätt är därför att fatta ett principiellt beslut om att avveckla 
distributionscentralen, för att sedan omförhandla dem utan inblandning av en 
kommunal Distributionscentral när avtalen förfaller. 
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
 

 
För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
 

 
För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

Till Kommunstyrelsens möte 2021-04-12: 

Protokollsanteckning: Svar på motion av Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): Avveckla 
distributionscentralen 
 
Vänsterpartiet anser att införandet av distributionscentralen i grund och botten är en positiv 
förändring som bidrar till att minska transporterna i staden. Därigenom kan 
distributionscentralen bidra till en bättre trafikmiljö, minskade utsläpp och ökad trafiksäkerhet 
i närheten av stadens verksamheter. Vi har däremot kunnat se att införandet av 
distributionscentralen (på kort eller längre sikt, det får framtiden utvisa) har lett till 
kostnadsökningar inom bland annat skola och äldreomsorg. För Vänsterpartiets del är det 
viktigt att kommunbidraget till dessa viktiga nämnder i så hög utsträckning som möjligt 
används direkt i verksamheten. I samband med Kommunfullmäktiges beslut om budget för 
2021 hade Vänsterpartiet ett förslag om att Kommunstyrelsen tillsammans med berörda 
nämnder skulle utreda merkostnaderna för distributionscentralen med ambitionen att dessa 
ska hanteras centralt. Vi beklagar att en majoritet i Kommunfullmäktige, där 
Sverigedemokraterna ingick, valde att avslå detta yrkande. 
 
 
För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 
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